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промовисана су три магистра, један специјалиста, 131 мастер инжењер, 87 дипломираних 
инжењера и пет инжењера. Најбољи студент у оквиру ове промоције је Душан 
Милосављевић који је студије на рачунарству и аутоматици завршио за пет година и три 
месеца са просечном оценом 9.98. До сада је дипломе инжењера стекло 14368 академаца.

Одржана промоција

пајтић: Млади људи треба да граде будућност земље!

ЗелеНи веРтикалНи вРтОви стуДеНти пОсетили хилаНДаР пРипРеМе За ОДлаЗак На “иЈаДе” ОДРжаНа тРиБиНа стуДеНтскОг паРлаМеНта

председник Владе АП Војводине др 
Бојан Пајтић свечано је отворио 
шести по реду Сајам запошљавања 

и стручне праксе „Kонтех 12". Студент-
ска организација EESTEC LC Нови Сад је 
у сарадњи са Универзитетом у Новом 
Саду, Факултетом техничких наука и 
Покрајинским секретаријатом за рад, 
запошљавање и равноправност полова 
организовала дводневни сајам, на којем 
су се представиле највеће компаније из 
области информационо-комуникацио-
них технологија. Отварајући манифес-
тацију председник Владе Војводине др 
Бојан Пајтић је истакао да, ако би у јед-
ној реченици сажели интерес ове земље 
и сваке друге, која размишља о будућ-
ности је потреба да млади, образовани и 
паметни људи остану у њој и граде њену 
будућност, то јесте један од основних 
разлога зашто овај сајам постоји. 

- Морам да похвалим ове младе 
људе, носиоце иницијативе на истрај-
ности и успешности, пошто оволики 

одзив компанија говори о томе, 
колико је он препознат и посећен. 
Желим уједно да се захвалим и Факул-
тету техничких наука што не посматрају 
своју делатност уско, кроз научно-нас-
тавну делатност, већ као развојни потен-
цијал, развојни механизам, који целој 
заједници доноси добробит. Можда је 
то један од разлога, што имамо мали 
одзив на неке од конкурса, јер 2.000 
инжeњера је запослено у овим ком-
панијама, које је основао ФТН. То је 
оно што нас чини изузетно поносним. 
Факултет техничких наука, Научно тех-
нолошки парк који је у изградњи, Цен-
трална зграда Универзитета и развојни 
центри излазе у сусрет будућности и 
вашој потреби да се усавршавате и 
да своју будућност пронађете у својој 
струци – рекао је др Пајтић и додао да 
су овакви сајмови изузетно важни због 
тога што се кроз стручне праксе стиче 
искуство и увид у то колико се пракса 
често разликује од оног што сте учили 

на факултету. Ректор УНС-а проф. др 
Мирослав Весковић и декан ФТН-а 
проф. др Илија Ћосић сложили су се да 
је овај сајам постао бренд, а брендови 
иду заједно, у том смислу да велике 
компаније стоје уз Универзитет. Проф. 
Весковић је прецизирао да знање 
није само себи циљ уколико није при-
мењиво и зато је веома важно употре-
бити то знање у стручној пракси, коју 
ове фирме нуде. Декан проф. Ћосић 
рекао је на отварању да су компаније 
препознале квалитет и потенцијал 
који излази са ФТН-а. Испред Развојног 
центра Microsoft-a у Србији говорио је 
Ђорђе Њемчевић, који је позвао ново-
садске студенте да у што већем броју 
аплицирају на конкурсима, јер је овој 
компанији увек потребно младих и 
способних инжењера. Након свечаног 
отварања председник Владе Војводине 
др Пајтић у пратњи домаћина обишао је 
и поздравио учеснике на штандовима 
Сајма запошљавања.

компаније препознале квалитет који излази са ФтН-а

студенти у 
Мерцедесу

Око 50 студената Факултета обишло 
је у склопу стручне екскурзије 
неколико највећих европских 

фирми у Немачкој и аустрији. 
академци су обишли „Mercedes-
Benz“, „BMW” и „Opel”, кao и Porsche 
музеј и Немачки музеј. екскурзију 
су организовали савез студената 
Машинства уз помоћ Департмана 
за производно  машинство и 
Факултета, на челу са проф. др 
павелом ковачем и Здравком 
Мијатовићем из савеза.
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страни студенти на нашем Факултету

Допринос интернационализацији универзитета
либијцима лепше у Новом саду него у лондону

студенти са тајланда два месеца на усавршавању

На свим нивоима студија на Факултету 
студира 53 студента из Либије. Иако 
долазе из различитих школа и са дру-

гачијим предзнањем, њихово студирање, 
оцене и комуникација са колегама и про-
фесорима су скоро на нивоу домаћих сту-
дената. Проф. др Владимир Катић каже да 
се они по доласку прво усаглашавају са пот-
ребама наших студијских програма, кроз 
одређен број диференцијалних испита. 
Пошто уписују студије на енглеском језику 
и потребно је да положе испит из Енлеског, 
одређен број је похађао одговарајући курс. 
То им је помогло и допринело лакшој кому-
никацији са професорима и колегама на 
ФТН-у. 

- Они су веома вредни. Брзо и лако савла-
давaју све додељене задатке. Чак и током 
прошле године, у тешком периоду за њих, 
а поготово за њихове породице у Либији, 
показали су се веома професионално и 
своје обавезе су извршавали на време – 
објашњава проф. Катић и додаје да су се 
неки и после одбрањене докторске дисер-
тације или завршених мастер студија одлу-
чили да остану на усавршавању или упи-
сали докторске студије, што додатно ука-
зује на квалитет рада и студирања на ФТН-у. 
Студент докторских студија на Департману 
за индустријско инжењерство и менаџмент 
Almozouge Abduljalil за ФТН новине каже 
да је веома задовољан Факултетом, профе-
сорима и колегама. 

- На мастер студијама боравио сам у Лон-
дону и могу вам рећи да се овде много боље 
осећам. Стекао сам неколико пријатеља који 
су много отворенији и увек су ради изаћи у 
сусрет и помоћи – каже Almozouge. Већина 
студента која долазе из Либије финансира 
се од стране Владе Либије, а мали број је на 
самофинансирању. 

Мастер рад из области 
соларне енергије

Sami Albawi завршио је недавно мастер 
студије на програму Е1. Ментор рада био 
је проф. др Владимир Катић, који је изја-
вио да његов рад под називом „DESERTEC 
Project and Solar Energy in Lybia“ предста-
вља опис пројекта који би требало да обез-
беди да се у земљама Северне Африке, па 
и Либије, постави велики број соларних 
електрана, који би поред Северне Африке, 
електричном енергијом снабдевале и добар 
део Европе. 

седам студената са Тајланда са Универзи-
тета „Prince of Songkla“, бораве на Факул-
тету техничких наука. Они ће током два 

месеца похађати стручну праксу и усаврша-
вати своја знања, а такође ће имати прилику 
и да упознају нашу културу и живот ван мати-
чне земље. По доласку у Србију и на ФТН иста-
кли су да им је изузетно лепо и да су веома оду-
шевљени како су прихваћени од стране студе-
ната и домаћина. Студенткиња мастер студија 
Natchauapa Thanawattansirikul у име групе каже 
за ФТН новине да сви заједно очекују да овим 
добију више практичних знања које ће моћи да 
примене у будућности.

- Код нас се на Факултет долази у униформи 
и постоје одређена правила која се морају пош-
товати. Прилично смо одушевљени како овде 
систем функционише - објашњава Natchauapa 
Thanawattansirikul . Сложили су се да је Факул-
тет техничких наука препознат и веома цењен 
на Тајланду. Шеф Канцеларије за међународну 
сарадњу Владимир Тодоровић каже да ће сту-
денти у наредних неколико недеља заједно са 
асистентима и менторима радити на изабра-
ним темама. 

- Том приликом ће бити укључени у практи-
чан рад у нашим лабораторијама. Поред рада на 
Факултету, биће им организоване посете компа-
нијама у Србији, како би се упознали са начи-
ном функционисања и производње – нагласио 
је Тодоровић и додаје да су се домаћини потру-
дили, такође, да им омогуће обиласке градова и 
туристичких дестинација Србије. 

студенти из либије на ФтН: 
Основне студије: 2 уписана
Мастер студије: 24 уписаних 5 дипломираних 
Специјалистичке академске: 1 уписан
Докторске студије: 25 уписаних 
Докторске студије по старом систему: 2 уписана 1 одбранио докторат 
укупно: 53  

Наш факултет у многоме доприноси интернационализацији Универзитета у Новом Саду. Поред редовних програма мобилности, код нас студирају академци 
из других земаља. Укупно их је 61 - 53 студента из Либије и осам из бивших република Југославије. У овом броју преносимо вам утиске студената из Либије, пред-
стављамо вам студенте са Тајланда и отварамо вам могућност да се усавршавате у далекој Кини.
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у пожару у дискотеци
„контраст“ настрадале 

наше колеге

Новосадски универзитет поново завијен у црно

само четири године после 
трагедије у кафићу 
„Lounge“ када је настра-

дало осам младих људи, Кам-
пус Универзитета у Новом 
Саду поново је завијен у црно. 
И поново на сличан начин, 
и поново у пожару, и опет 
су настрадале наше колеги-
нице и колеге. Овог 1. априла 
из дискотеке „Контраст“ није 
се вратило њих шесторо.  

Зоран Игњатовић (28) из 
Гацка је пре три године постао 
дипломирани инжењер рачу-
нарства и аутоматике управо 
на нашем факултету. Радио је 
у Београду. 

Милена Далмација (28) 
из Футога била је најмлађи 
доцент у историји Департ-

мана за хемију, биохемију и 
заштиту животне средине 
ПМФ-а и своје знање прено-
сила је студентима. 

Ренато Вуковић (21) из 
Кикинде је био студент треће 
године хемије. Омиљен међу 
својим колегама и наставни-
цима. Бавио се и америчким 
фудбалом. 

Марину Аничић (25) из 
Чуруга, студенткињу Еко-
номског факултета, делила 
су је само три испита до 
дипломе. 

Тамара Миладиновић (25) 
из Новог Сада, млада нови-
нарка са РТВ “Делта” ускоро 
је требала да дипломира жур-
налистику на Филозофском 
факултету. Колеге је памте по 

осмеху, ведрини и сналажљи-
вости. 

Марко Павловић (29) из 
Крагујевца је дошао у Нови 
Сад да изађе са пријатељима. 
Радио је као сниматељ на 
локалној телевизији. 

Као да споменик настрада-
лима у „Lounge“ између ФТН-а 
и ПМФ-а није био довољно 
чврста опомена. Као да из 
ни једне комеморације до 
сада није извучена ни једна 
поука. Требају ли нам у једин-
ственом универзитетском 
парку у држави, где све врви 
од младости још оваквих 
споменика? У новосадском 
Кампусу не сме више да буде 
места за споменике настрада-
лим студентима!

Допринос интернационализацији универзитета

рекли су
др Франц Чуш, редован професор Универзитета у Марибору 
Члан националног Савета за квалитет и акредитацију Министарства науке и тех-

нологије Републике Словеније
Факултет техничких наука познат је у овој регији, па и у Марибору и даље. Имамо добру 

сарадњу са појединим професорима, деканом проф. Ћосићем и ректором универзитета 
проф. Весковићем. Такође, учествујемо заједно на пројектима, имамо мобилност студената 
и наставног особља. ФТН је права школа која има добро име и на добром је путу да постане 
прави инжењерски потенцијал Европе.

Ректор Универзитета у Новом 
Саду проф. др Мирослав 
Весковић одобрио је Спо-

разум о академској и истражи-
вачкој сарадњи између Универ-
зитета у Новом Саду и Донгхуа 
Универзитета у Кини, који би 
званично требало да у наредних 
неколико недеља путем видео-
линка потпишу ректори оба 
универзитета. Ово је први пут 
да се један званични документ 
потписује путем видео-комуни-
кације. Према речима доц. др 
Бојана Лалића, иницијатора ове 
сарадње, сврха овог споразума је 
да се развије академска и обра-
зовна сарадња на основама јед-
накости и реципроцитета, као и 
да се промовише узајамни однос 
и разумевање између оба универ-
зитета. 

- Сарадња са Донгхуа Универ-
зитетом представља одличну при-
лику за успостављање интерна-
ционализације, размену настав-
ника и студената уз заједничко 
коришћење информационих 
технологија – објашњава за ФТН 

новине доц. Лалић и додаје да је 
сарадња конципирана у складу са 
Стратегијом високог образовања 
у Србији. У Кину ће већ од септем-
бра ове године имати прилику да 
оде десет студената са Департмана 
за индустријско инжењерство и 
инжењерски менаџмент, на усавр-
шавање у Glourious Sun School of 
Business and Managment, а пред-
виђено је да исти број студената 
из Кине дође на ФТН. Потписи-
вањем Споразума, обе институ-
ције сложиле су се да ће сарадња 
обухватати активности у циљу 
промоције и развоја академске 
сарадње. Поред мобилности сту-
дената, академских и админи-
стративних кадрова, обухватаће 
размену материјала, публика-
ција и других научних информа-
ција, као и обликовање заједнич-
ких студијских програма, мен-
торство мастер радова и доктор-
ских дисертација. Активности 
ће, такође, бити организоване и 
у правцу истраживања и презен-
тацији значајних резултата истра-
живања.

Омогућено 
усавршавање 
студената и 
наставника у кини

Ректор весковић: сви смо пали на испиту
- Ова страшна несрећа је показала да смо сви ми пали на испиту, да смо изгубили много више од шест младих 
живота. србија је неповратно изгубила своје таленте и део своје будућности. Наставити живот након овакве 
трагедије може се само ако се свако од нас и свака наша институција посвети циљу да нам се овакве трагедије 
више никада не догоде. универзитет данас тугује, али у свом болу мора да нађе снаге да већ сутра настави да 
се бори за праве вредности, за вредности људског живота, знања, културе, за вредности поштења и другарства 
и за вредност безбедног и пријатног окружења за наше младе. хвала им на свему што су учинили као део уни-
верзитета у Новом саду, на сваком кораку и осмеху који су учинили у нашем кампусу, поносни смо што смо их 
имали - рекао је ректор Новосадског универзитета - рекао је на комеморативном скупу ректор весковић.

ДОЦ. ДР БОЈаН лалиЋ



4

Tрибина студената Факултета 
техничких наука уз присуство управе 
Факултета одржана је у пуном Амфи-

театру “Милутин Миланковић”. Академци 
су том приликом кроз отворени разго-
вор са деканом проф. Ћосићем и проде-
канима указали на проблеме и одређене 
недостатке током студирања. Студент 
продекан Александар Софић објаснио је 
да је овакав вид комуникације организо-
ван у циљу како би се сви проблеми изло-
жили, као и да сваки студент Факултета 
буде равноправно заступљен. Трибину је 
својим присуством подржао и председник 
СКОНУС-а Миша Живић који је укратко 
представио захтеве студената Србије обје-
дињене у акцију „Десетка за Србију“. Декан 
ФТН-а проф. др Илија Ћосић истакао је 
да се веома обрадовао када је чуо да се 
трибине обнављају, а потом објаснио да 
је ФТН већ изашао у сусрет неким захте-
вима студената. 

-Ми подржавамо вашу иницијативу 
за 48 бодова за пролаз у наредну годину 
на буџет. Сваком инжењеру је потребно 
време и детаљан рад како би овладао 
знањем које добије на предавању – казао 
је декан Ћосић. Пуно говора било је о 
висини школарина, продужетку здрав-
ственог осигурања, учествовању сту-
дента у научноистраживачким радовима 
итд. На трибини посебно је било речи о 
начину полагања испита. Наиме, многи 

студенти жалили су се на академце који 
користе „бубице“ при полагању испита. 
Постигнут је договор да се на Наставном 
- научном већу Факултета предложи ини-
цијатива да професори спрече и санкци-
онишу преписивање на испитима. Сту-
денти су указали на недостатак праксе 
током студија, поготово они са инжењер-
ског менаџмента, који су кроз изла-
гање похвалили само млађе професоре 
и њихово залагање за њих. На трибини 
је присуствовао директор Департмана 
за грађевинарство и геодезију проф. др 
Властимир Радоњанин који је студентима 
одговарао на многе критике упућене на 
одређене професоре са овог Департмана. 
Професор је обећао да ће се у будућности 
посветити решавању датих проблема и 
неспоразума. Студенти су посебно иста-

кли да је потребно редовно присуство 
чланова студенског парламента на Нас-
тавно-научном већу Департмана, као и 
на свим стручним већима како Департ-
мана тако и Факултета. Посебно су нагла-
сили да би требало да имају једнако право 
гласа на Наставно-научном већу Факул-
тета. Студент продекан Александар 
Софић рекао је још да студенти немају 
слободу одлучивања приликом бирања 
изборног предмета. У трочасовном раз-
говору студент – професор разговарало 
се и око организације “Ијада”, као и раз-
них такмичења. После дужег времена, ову 
трибину је организовао Студенски парла-
мент ФТН-а, под руководством председ-
ника Горана Марковића. Како је закљу-
чено на крају овакав вид комуникације са 
управом наставиће се у будућности.

ФТН-ИИМ /ЕУРО међународна последипломска школа 
Факултета техничких наука, Универзитета у Новом Саду, 
већ десет година организује међународне струковне спе-

цијалистичке студије у сарадњи са иностраним партнером UBI-
United Business Institutes из Брисела. Право уписа на ове студије 
имају сви дипломирани студенти који на основним студијама 
имају минимум 180 ЕСПБ. Студенти по завршетку двогодишњих 
струковних студија добијају заједничку (joint degree) МBА (Master 
of Business Administration) диплому ФТН-а и UBI из Брисела. До 
сада је МBА диплому добило 119 студената. Ове године по први 
пут су организоване и међународне једногодишње струковне 
специјалистичке студије, и то из области ЕУ интеграција. Оне 
су настале као одговор на исказану потребу за њима од стране 
НИС ГАЗПРОМ НЕФТ-а, једне од водећих компанија у региону. 
Сарадња између НИС ГАЗПРОМ НЕФТ-а и ФТН-ИИМ/ЕУРО 
школе почела је још пре две године када је компанија указала 
поверење школи и послала групу перспективних менаџера на 
МБА студије из области лидерства и управљања пројектима.

С обзиром на брзину и степен промена, стално иновирање 
знања и вештина представља предуслов за освајање и задржавање 
конкурентске предности, како појединца тако и организација у 
целини. ФТН-ИИМ/ЕУРО у складу са својом мисијом, организује 
едукацију и тренинг из области менаџмента, који одговарају иска-
заним потребама пословне јавности и на тај начин у реалном вре-
мену пружа подршку интеграцији организација у економију знања 
и интеграцију друштва у друштво знања. НИС-ГАЗПРОМ НЕФТ 

је препознао потребе за сталним усавршавањем својих најваж-
нијих ресурса, људских ресурса и остварио сарадњу са школом 
ФТН-ИИМ/ЕУРО. Програм ЕУ интеграције конципиран је тако да 
одговори потребама компаније НИС-ГАЗПРОМ НЕФТ. Свечани 
пријем студената одржан је 17. марта 2012. на Факултету техничких 
наука , у присуству проф. др Кирила Кравченка, генералног дирек-
тора НИС-а, проф. др Мирослава Весковића, ректора Универзи-
тета у Новом Саду, проф. др Илије Ћосића, декана ФТН-а, проф. 
др Зорице Узелац, извршног ментора програма.

трибина у организацији студентског парламента

Одржан пријем нове генерације

академци равноправно 
(не) заступљени

Међународне специјалистичке 
студије из области еу интеграција

вести
GAМM конференција у Новом Саду 

Велика и веома значајна конференција из обла-
сти примењене математике и мехнике GAМM 2013 
одржаће се у Новом Саду од 18-22. марта 2013, по 
84. пут. Овај престижни скуп окупља између 600-
800 учесника који ће презентовати своја истра-
живања из поменутих области. Међународна 
асоцијација за примењену математику и меха-
нику GAМM основана је 1922. године, а последњи 
скуп на просторима бивше СФРЈ одржан је у Дуб-
ровнику 1985. Традиционално ово друштво негује 
међународну сарадњу у области примењене 
математике, као и у свим областима механике 
и физике који чине темеље инжењерских наука.

Велики одзив студената за 
програм Campus Europae

На програму Campus Europae за размену студе-
ната ове године конкурисало је до 11 кандидата 
са смерова: Е1, инжењерство и заштита животне 
средине, индустријско инжењерство и менаџмент 
и грађевинарство. Према речима координатора 
за техничке науке Ане Јоже ово је највећи одзив 
студената до сада. 

- Девет студената жели да иде на размену на 
Универзитет у Авеиро (Португалија), а две сту-
денткиње на Универзитет у Тренту, у Италији – 
истиче Ана. Размена траје десет месеци у периоду 
од 01.09.2012. до 01.07.2013. године.

Инжењерско такмичење 
средњошколаца

Друго по реду инжењерско такмичење ПравиТИ 
свечано је отворио декан ФТН-а проф. др Илија 
Ћосић који је том приликом поздравио ученике 
из девет средњих школа и нагласио да су овакви 
сусрети ђака изузетно добри јер имају прилику да 
теоријска знања претворе у практична. Средњош-
колци су подељени у 13 тимова и имали су задатак 
да у току дана дизајнирају макету која ће задо-
вољити услове задатака. О победнику такмичења 
одлучивали су тим професора и асистената са 
Факултет техничких наука. Ово такмичење орга-
низује се у организацији локалне групе студената 
технике „BEST“. 

Студенти чистили Кампус

Долазак лепшег времена група студената 
окупљена око Савеза студената ФТН-а искорис-
тила је да очисти Кампус. Током радне акције 
академци су покупили смеће са травњака и 
поскидали рекламни материјал са стубова јавне 
расвете.
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Најважнија споредна ствар студирања

Обилазак духовних и историјских центара

група од 25 студената ФТН-а посетила је манастир Хиландар 
и упознала се са традицијом, историјом и начином живота у 
овој светињи. Овом приликом наше колеге су братству мана-

стира поклонили икону Светог Василија Острошког, коју је ура-
дио Новица Мотика, студент архитектуре, који се иначе бави и 
иконописањем. 

Активисти Савеза студената, који су организовали путовање 
на Свету гору кажу да им је циљ да сваке године посете неки од 
духовних и историјских центара српског народа, а прошле године 
су обишли манастире на Косову и Метохији. 

- Мало је рећи да смо дочекани више него срдачно. Устајали смо 
у три сата ујутро на богослужење, које траје четири сата, а не пале се 
светла него само горе свеће. Ово је за све нас било једно ново и пре-
лепо искуство. И поред тога што студирамо технику требало би да 
се упознамо и са традицијом и вером нашег народа - каже Милош 
Јерковић, председник Велике скупштине Савеза студента.

Академци су обишли и још неколико манастира на Светој гори, 
знаменитости Солуна, Спомен гробље српске војске на Зејтинлику 
и манастир Каково код Ставроса где су се упознали са игуманом 
Јованом који има 104 године. 

Како кажу студенти друштво на Хиландару правио им је и про-
слављени одбојкаш Вања Грбић.

скупови студената, чувене „ијаде“ или 
како академци воле да кажу „најбит-
нија споредна ствар студирања“ и 

ове године окупиће хиљаде студената на 
једном месту. Током пет дана трајања ове 
манифестације академци ће се такми-
чити у спорту и науци, али такође дру-
жити и забављати са колегама са срод-
них факултета у Србији и из региона. Са 
нашег факултета на неку од осам „ијада“ 
већ традиционално одлази више од 1.200 
студената. Председник Савеза студената 
ФТН-а Бојан Половина објашњава за ФТН 
новине да је и ове године интересовање 
за учешће на ијадамa велико, а највише 
је оних са: менаџмента, електротехнике 
и архитектуре. 

-Тренутно су у току припреме за такми-
чења. У спорту се спремамо за неколико 
дисциплина: одбојка, фудбал, кошарка, 
рукомет, стони тенис итд. А што се тиче 

науке узели смо активно учешће у три 
категорије – каже Половина. Он пре свега 
позива све студенте да се придруже коле-
гама на ијадама и да уколико се баве неким 
спортом пријаве за такмичења и тако оја-
чају тимове. 

- За све оне који се буду такмичили 
Савез студената уз помоћ управе Факул-
тета, департмана, спонзора и донатора 
омогућиће бесплатан одлазак на ову 
манифестацију – истиче Бојан. Сви они 
који желе да се проведу, друже и заба-
вљају (игре без граница, ораганизоване 
журке...) могу о свом трошку да отпутују 
на неку од „ијада“. Већ је међу студентима 
познато да се на „ијаду“ може отићи и као 
„илегалац“, тј. да двоје студената поделе 
трошкове боравка. Академци се већ тра-
диционално надмећу у свим колективним 
спортовима, а да су претходних година 
екипе ФТН-а биле веома успешне, у при-

лог томе говоре бројни пехари у просто-
ријама Савеза студената. Они који желе 
да оду на неку од „ијада“ треба да се јаве у 
просторије Савеза студената, најкасније 
десет дана пре поласка.

вести
Обележен 8. март на Факултету 

Више од педесет пензионерки које су радни 
век провеле на Факултету техничких наука оку-
пиле су се традиционално 8. марта како би про-
славиле Дан жена. Као и сваке године дочекао 
их је декан Факултета проф. др Илија Ћосић, а 
време са бившим колегиницама провео је и про-
декан за науку и међународну сарадњу проф. др 
Јанко Ходолич. Декан проф. Ћосић поздравио је 
даме и изразио велико задовољство што их види 
у великом броју. 

-Желим вам да и даље будете лепе, ведре, 
насмејане и да наставите да волите свој Факул-
тет техничких наука – истакао је проф. Ћосић 
и у обраћању укратко резимирао успехе ФТН-а 
током 2011.

Потврда добросуседских односа
Декан ФТН-а проф. др Илија Ћосић, продекан 

за наставу проф. др Илија Ковачевић и мр Жељко 
Текић присуствовали су обележавању успешног 
рада Свеучилишта Studiorum Iadertina у Задру. 
Тим повод декан проф. Ћосић примио је захвал-
ницу у знак признања за посебан допринос обнови 
и развоју Универзитета у Задру.

Представили Војводину у три 
димензије

С циљем да се колеге из иностранства упознају 
са нашом покрајином кроз три димензије: поли-
тика, култура и економија, Удружења студе-
ната индустријског инжењерства и менаџмента 
ЕSTIEM организовалo је семинар „Европа 3D. 
У оквиру ове манифестације 25 студената из: 
Холандије, Пољске, Немачке, Норвешке, Шпа-
није, Швајцарске, Гане, Русије и Турске и њихови 
домаћини састали су се са председником Владе 
Војводине др Бојаном Пајтићем, а покрајинска 
омбудсманка Анико Мушкиња Хајнрих одржала 
је на ФТН-у предавање о институцији Покрајин-
ског омбудсмана, заштити права националних 
мањина и мултикултуралности у Војводини. Учес-
ници су обишли и Вршац где их је примио пред-
седник Општине Чедомир Живковић и посетили 
су и Фабрику “Хемофарм”.

Саобраћајци у Марибору

Студенти, асистенти и професори са поштанског 
саобраћаја заједно са колегама са Саобраћај-
ног факултета у Београду посетили су Главни 
поштански центар у Марибору. Челни људи сло-
веначке поште будућим инжењерима предста-
вили су начин аутоматске прераде пошиљки и 
примену нових система праћења квалитета пре-
носа пошиљки у складу са имплементацијом стан-
дарда EN 13850, а чија се примена очекује и код 
нас. Током ове екскурзије академци су обишли: 
Грац, Братиславу, Беч и Будимпешту.

пОчеле пРипРеМе За 
ОДлаЗак На „иЈаДе“

студенти посетили хиландар

програм одржавања ијада:
Менаџеријада 15-19. маја 
Будва Хотел “Словенска плажа”
Архитектуријада 20-25. маја 
Будва Хотел “Парк”
Грађевинијада 09-14. маја 
Будва Хотел “Парк”
Саобраћијада 14-18. маја 
Чањ Хотел “Бисерна обала”
Машинијада 16-20. маја 
Будва Хотел “Парк”
Електријада 18-23. маја 
Кранев (Бугарска) Хотел “Албатрос”
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пРви пут испРеД стуДеНата

Др Дејан убавин

KРеЋе вишеМесечНи 
стуДеНтски пРОЈекат

У организацији Савеза студената ФТН-а и Новосадског студентског 
огранка инжењерске организације IЕЕЕ, у Новом Саду ће на тему “Обно-
вљивих извора енергије и енергетске ефикасности” бити реализован 
пројекат „Alternative Power Thinking “. У оквиру ове акције, која ће 
трајати до средине јуна по први пут ће бити одржана регионална сту-
дентска конференција, расписан је конкурс за најбоље средњошколске 
радове, а у плану је и организација Дана отворених врата на ФТН-у. 

Како објашњавају академци, основни циљ пројекта је ширење свести 
међу младима о видовима и потреби коришћења алтернативних извора 
енергије. 

- Циљ нам је да заинтересујемо младе људе да наставе са едукацијом 
у различитим инжењерским областима које доприносе коришћењу 
обновљивих извора енергије и повећању енергетске ефикасности у 
будућности - објашњава Богдан Миркац, председавајући IЕЕЕ-а.

Поред Факултета и УНС-а пројекат су подржали: IЕЕЕ и IЕЕЕ фонда-
ција, Центар за обновљиве изворе и квалитет електричне енергије, 
Асоцијација потрошача Србије, „Електровојводина” и CEDEF-Central 
European Development Forum.

Више информација о овом догађају можете добити на: www.crespq.
ftn.uns.ac.rs/studenti.

О савРеМеНиМ тОкОвиМа у 
гРађевиНаРству сРеДиНОМ 
МаЈа На аНДРевљу 

Департман за грађевинарство и геодезију ФТН-а у сарадњи са 
Друштвом грађевинских инжењера Новог Сада и ове године организује 
традиционалну конференцију “Савремена грађевинска пракса 2012”. 
Конференција се одржава на Андревљу на Фрушкој Гори у Едукативном 
центру за привредно-технолошки развој Војводине „CePTOR”од 17. до 
18. маја.

Kако најављују организатори Програмски и Организациони одбор 
конференције се потрудио да теме буду интересантне, а аутори су еми-
нентни стручњаци из земље и иностранства који ће презентовати своје 
резултате истраживања, као и значајне градитељске захвате, као што 
су: изградња и испитивање Моста на Ади, санација прилазних конструк-
ција моста Газела, главни пројекат железничко-друмског моста у Новом 
Саду, трајност АБ конструкција са аспекта корозије арматуре, прак-
тична искуства у градњи и санацији инжењерских објеката, примену 
европског законодавста у области енергетске ефикасности грађевин-
ских објеката, пожарну безбедност грађевинских објеката, пројекто-
вање канализационих система, санитарних депонија, санацију дивљих 
депонија и утицај клизишта на грађевинске конструкције.

- Надамо се да ће стручна дискусија и размена мишљења помоћи 
инжењерима да лакше сагледају могуће проблеме и пронађу одго-
воре на бројна питања у овим изузетно важним и актуелним облас-
тима грађевинарства - каже проф. др Властимир Радоњанин, дирек-
тор Департмана за грађевинарство и геодезију и председник Друштва 
грађевинских инжењера Новог Сада.

Организатори су за округли сто одабрали тему: „Примена Правил-

ника о енергетској ефикасности и лиценце” чији су модератори: проф. 
др Драгослав Шумарац, проф. др Милица Јовановић Поповић и доц. др 
Маја Тодоровић.

стуДеНти аРхитектуРе иЗ 
Бивше ЈугОславиЈе На ФтН-у

ФТН ће између 26. и 30. априла, бити домаћин академцима са 12 
факултета са простора бивше Југослaвије на којој се школују студенти 
архитектуре. У оквиру Архитектонског студентског конгреса, који сваке 
године окупља преко 100 учесника (по 10 учесника са сваког факул-
тета), учесници ће имати прилику да се кроз радионице и предавања 
упознају са еминентним стручњацима из области архитектуре, урба-
низма и дизајна.

Фестивал Науке На 
уНивеРЗитету у НОвОМ саДу

Четврти Фестивал науке 
одржаће се од 12. до 13. 
маја на неколико локација 
у централном кампусу 
Универзитета. Активности 
фестивала намењене су 
широкој публици у циљу 
пружања инспиративног 
увида у науку, кроз ради-
онице и експерименте 
који ће бити извођени 
уживо, научнопопуларна 
предавања, трибине, 
изложбе и шетње кроз 
лабораторије у којима се 
рађа наука. Тема и инспи-
рација овогодишњег фес-
тивала су „Велики иза-
зови 2020: храна, енер-
гија, здравље, климатске 
промене, глобализација, 
мултикултурализам и ино-
вације. Овај фестивал сваке године привлачи велики број посетилаца, 
али и научника и истраживача који учествују у извођењу многобројних 
занимљивих научнопопуларних садржаја. Прошле године на Фестивалу 
је учествовало преко 300 истраживача, наставника, студената и волон-
тера са свих факултета и института у саставу Универзитета у Новом 
Саду. Током Фестивала 2012 посетиоци ће имати прилику да посете 
научне радионице, слушају занимљива научна предавања, проведу 
дан са научницима, најмлађи ће имати прилику да учествују заједно 
у оквиру радионице „Учествуј и ти“. У току два дана трајања Фести-
вала научници ће поново отворити своје лабораторије и омогућити 
свим заинтересованим да посете места где се наука ствара. Све додатне 
информације о Фестивалу заинтересовани могу погледати на интернет 
страници: www.festivalnauke.uns.ac.rs.

Нови асистенти:
Марко Марковић (УНО-геодезија)

изабрани за асистента:
Богдан сатарић 
(УНО-прим. рач. науке и информ.)
поново бирани за асистента:
Др Дејан убавин 
(УНО-инж. заштите жив. средине)
Мр Радомир ђокић 
(УНО-маш. конструкције 
тран. системи и логистика)
Мр Јелена Демко-Рихтер 
(УНО-произ. системи, орган. 
и менаџ.-инвестиц. менаџ)
владимир Бојанић 
(УНО-маш. конструкције, трен. 
системи и логистика)

Нови доценти:
Др Дамир ђаковић 
(УНО-процесна техника)
Др велибор иванишевић 
(УНО-произ. системи, орган. и менаџ)

поново бирани за ванредног професора:
Др Никола Радаковић 
(УНО-произ. системи, орган. и менаџ.)

Дејан Убавин, први је доктор наука који 
је докторирао на Департману за заштиту 
животне средине и заштите на раду. Од 2005. 
године запослен је на Катедри за инжењер-
ство заштите животне средине, као асистент. 
Недавно је одбранио докторску дисертацију 
на тему „Модел емисије и редукције метана 
– гаса стаклене баште генерисаног на депо-
нијама комуналног отпада у Србији“ под мен-
торством доц. др Горана Вујића.

С обзиром да сте први доктор наука 
на Департману, колико је било тешко и 
захтевно постићи такав резултат? 

Иако је период реализације истраживања 
и израде дисертације био релативно дугачак, 
не могу рећи да је било посебно тешко, пре 
свега захваљујући помоћи ментора и колега 
који су посебно у истраживачком делу дали 
огроман допринос. 

Да ли вам је Департман пружио све 
потребне услове за докторат?

Дисертација се базира на дугогодишњим 
истраживањима која су реализована кроз 
неколико великих истраживачких проје-
ката које је Департман за инжењерство 
заштите животне средине реализовало нај-
чешће за Министарство просторног плани-
рање и животне средине, Агенцију за заштиту 
животне средине, Владу Војводине. Допри-
нос мог Департмана у смислу обезбеђивања 
услова је изузетно велик.

Шта бисте поручили колегама на док-
торским студијама? 

Основа сваке дисертације је добро истра-
живање. Из тог разлога потребно је што пре 
определити се за конкретно поље интересо-
вања како би се могли фокусирати на истра-
живање одређене проблематике, што ће уз 
одређен напор на крају дати резултат.

Определите се за 
конкретно поље 
истраживања

ФтН добио високу оцену 
од акредитационе комисије
Министарство просвете и 

науке донело је одлуку 
да се ФТН акредитује као 

научна институција за обављање 
научноистраживачке делатности 
у области природно-математич-
ких, техничко-технолошких и 
друштвених наука. Продекан за 
науку и међународну сарадњу 
проф. др Јанко Ходолич рекао је 
да ова одлука значи да се Факул-
тет може званично бавити науч-
ноистраживачком делатношћу, 
односно да конкурише на кон-
курсима за националне пројекте 
финансиране од стране нацио-
налних институција. 

-Факултет техничких наука 
први је у Србији добио одлуку 
о акредитацији 2007. године. 
Реакредитација се врши на 
сваке четири године. С тим што 
је добијање одлуке временски 

пролонгирано због интегра-
ције Министарства науке и тех-
нолошког развоја у Министар-
ство просвете и науке – истакао 
је продекан Ходолич. У складу са 
Законом о научноистраживачкој 
делатности нови циклус акреди-
тације је 2016. године. Наравно, с 
обзиром на комплексност доку-
ментације која се доставља, већ 
сада су започете активности на 
припреми документације. У току 
је израда »Годишњег извештаја 
о научноистраживачкој делат-
ности за 2011. годину«, попу-
ларни »Годишњак« као и публи-
кација о пројектима чија је реа-
лизација била у току 2011. године. 
Због систематичности у раду, 
као и саме документације ФТН 
је од стране Комисије за акреди-
тацију НИО добио високу оцену 
за свој рад.

Реакредитација научноистраживачке делатности

пРОФ. ДР ЈаНкО хОДОлич
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Браћа близанци Мирослав и Мило-
ван Зечевић из Бечеја најбољи су 
студенти Департмана за механиза-

цију и конструкционо машинство од како 
постоји ово усмерење. Мирослав је шко-
ловање завршио са просеком десет и ове 
године награђен је Светосавском награ-
дом, а Милован који је проглашен сту-
дентом промоције, студије је завршио са 
једном деветком током школовања. Њих 
су одувек привлачиле природне науке и 
математика, а како кажу с друге стране и 
практичне ствари.

- Били смо близу да упишемо електро-
технику или грађевинарство, али је на 
крају ипак превагнуло машинство, јер 
управо представља спој науке и праксе, а 
и наш отац је завршио машинство – каже 
Мирослав и додаје да су се за ФТН одлу-
чили јер су чули доста позитивних инфор-
мација. С обзиром на то да су обојица 
мастер инжењери, са студија носе веома 
позитивна искуства. Милован за ФТН 
новине објашњава да су се са колегама са 
смера одлично слагали и да је атмосфера 
на предавањима била одлична.

- Сви смо остали у контакту, профе-
сори су веома стручни и приступачни, 
увек спремни да помогну: консултације 
по договору, додатна литература итд, а 
однос професор – студент је одличан – 
каже Милован. Није било лако одржати 
континуитет у добрим оценама, јер према 
њиховим речима човек често није распо-
ложен за рад и учење.

- Окупиран је другим стварима и тешко 

је било шта радити и држати се добрих 
резултата сваке године – истичу браћа 
Зечевић. С обзиром да су скоро иден-
тични, често им се дешавало да их про-
фесори и колеге помешају.

Директор овог Департмана доц. др Рас-
тислав Шостаков каже да појава два бри-
лијантна студента представља пријатно 
изненађење, за наставно особље како 
Департмана, тако и машинског одсека. 

- Изражена је жеља Департмана да ове 
изузетне младе и перспективне људе на 
неки начин задржи у свом окружењу, у ста-
тусу који им омогућава реализацију пла-
нова, а Департман могао да им понуди – 

истакао је Шостаков.
Шеф Катедре за машинске конструк-

ције, транспортне системе и логистику 
проф. др Јован Владић истакао је да је за 
чланова Катедре било право задовољство 
сазнање да у оквиру студијског програма 
имају два изврсна студента. Њихов афи-
нитет, поред теоријских знања, и према 
практичним стварима, поклапа се са дуго-
рочном оријентацијом Катедре да кроз 
сарадњу са привредом на пројектовању и 
испитивању машина значајно „обогати“ 
програме стручних предмета, студентске 
пројекте и дипломске радове конкретним 
проблемима из инжењерске праксе.

Најбољи студенти Департмана за 
механизацију и конструкционо машинство

Наше колеге: Браћа близанци – Мирослав и Милован Зечевић

пријатељи и колеге са 
Департмана за архи-
тектуру Милан Шијаков, 

Јован Ђерић и Борис Богоса-
вљевић покренули су ориги-
налну реализацију тзв. зеле-
них вертикалних вртова или 
како су их они једноставније 
назвали „зелени зидови“. 
Милан Шијаков који на ФТН-у 
ради као асистент на Департ-
ману за архитектуру каже за 
ФТН новине да уз пуно уло-
женог труда, новца и времена 
успели су да направе самоодр-
жив систем за зелене зидове.

- Прве идеје пронашли смо 
на интернету. Угледали смо 
се на најбоље и најпознатије 
стручњаке из ове области. Уз 
много експериментисања ство-
рили смо сопствени систем са 
минималним одржавањем, а 
еколошки и енергетски ефика-
сан – каже Шијаков и додаје да 
вода која се користи за наводна-
вање биљака се рециркулише. 
Количина струје који овакав зид 
троши је десет динара месечно. 
Биљке су смештене у специјал-
ној подлози без земље. Вода се 
допрема до биљака аутомат-
ским системом наводњавања 
из резервоара који на експе-
рименталним зидовима стоји 
одмах испод зеленог зида. 
Студент докторских студија 
Јован објашњава да сам изглед 
зида могуће је ускладити са 
постојећим ентеријером, разли-
читим избором биљака, оквира 
зида и облога резервоара, а све 

у зависности од потреба. 
- За сада радимо искључиво 

ентеријерске зидове, собне 
вертикалне оазе. Бавимо се 
развојем система, екстеријер-
ских зидова, што је веома ком-
плексно због температурних 
разлика, карактеристичних за 
наше поднебље – наводи Јован 
и додаје да овакви зидови зна-
чајно доприносе побољшању 
квалитета живота. У Србији 

зелени вертикални вртови још 
увек нису толико популарни, 
али су у свету апсолутни хит. 
Постали су обавезан део сваког 
ентеријера. Пословни објекти 
скоро да се не могу замислити 
без зеленог зида. Ова млада и 
успешна екипа функционише 
као „Кроп студио“, архитектон-
ски биро за пројектовање и 
извођење: www.kropstudio.
com.

Занимљиви зидови

реч студената

фото вест





степаНОвиЋ МилОваН, 
САОБРАЋАЈ, ДРУГА 
ГОДИНА
Требало би да идем на 
“Ијаду”, а највероватније 
ћу се придружити коле-
гама на менаџеријади. 
Нећу се такмичити, али 
бићу уз њих и бодрити их, 
а наравно и добро се про-
водити. 

иваН катиЋ, 
МАШИНСТВО, ДРУГА 
ГОДИНА 
Активно се спремам за 
такмичење на “Ијади”. 
Представљаћу свој смер 
у одбојци, а колеге које 
се такимиче у знању мак-
симално ћу подржавати. 
Од машинијаде очекујем 
одличне резултате и добар 
провод. 

пРеДРаг НикОлиЋ, 
ИИМ, ЧЕТВРТА ГОДИНА
Одлучио сам да ове 
године идем на елек-
тријаду, јер желим да 
видим нешто ново и да се 
дружим са колегама са 
другог Департмана. Нећу 
се такмичити, али свакако 
учествујем у припремама 
и бићу им добра подршка. 

аНа гулиЋ, 
ИИМ, АПСОЛВЕНТ
Као и сваке године, тако 
и ове се спремам за 
менаџеријаду. Очекујем 
да ћемо освојити добра 
места како у науци, тако 
и у спорту и да ћемо се 
одлично провести. Многе 
колеге са менаџмента се 
већ увелико спремају за 
такмичења. 

алексаНДРа пекОвиЋ, 
ГРИД, ДРУГА ГОДИНА 
Спремам се за такми-
чење, активно радим 
на свом плакату који ћу 
изложити на графијади. 
Очекујем добар пласман и 
одличан провод. Посебно 
се радујем што ћу бити 
у прилици да упознам 
колеге са других факул-
тета. 

кРистиНа ђеРиЋ, 
ИИМ, ТРЕЋА ГОДИНА
Нисам никада била 
на менаџеријади. Ове 
године планирам да идем 
и веома се радујем дру-
жењу са колегама. Нећу се 
такмичити, јер ми је ово 
први пут да присуствујем 
тој манифестацији, али ћу 
наравно бодрити колеге.

Студенти се 
припремају 
за такмичења
У току су припреме за “Ијаде”, студенти се при-
премају за такмичења из спорта и знања. Оче-
кују добре резултате, упознавање са другим 
колегама и наравно одличан провод.

Зелени вертикални вртови

пРОМОЦиЈа ФтН у сРеДњиМ шкОлаМа: 
Број градова: 25
Број школа:  60
Број матураната:  2.500

ДОЦ. ДР Растислав шОстакОв, МиРОслав и МилОваН ЗечевиЋ и пРОФ. ДР ЈОваН влаДиЋ

ЈОваН ђеРиђ, БОРис БОгОсављевиЋ и МилаН шиЈакОв

FB Fun page:   4.680
FB група „Бићу студент 
ФтН – упис 2012“:   950
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април ове године остаће упамћен, 
барем што се студентских спорт-
ских активности тиче као најбо-

гатији месец у последњих неколико 
година. У току је најмасовније ака-
демско спортско такмичење у Новом 
Саду, Студентски дани спорта, где се у 
неколико спортова надмећу студенти 
ФТН-а. Тренутно се игра и Универзи-
тетска лига, кроз коју ће снаге одме-
рити тимови факултета у фудбалу, 
кошарци и одбојци (м и ж). 

Традиционална манифестација „Сту-
дентски дани спорта 2012“, коју шести 
пут за редом организује Спортска орга-
низација „Техничар“ са ФТН-а, окупиће 
чак преко 650 студената. Поред турнира 
у фудбалу, кошарци и одбојци (м и ж), 
од ове године академци ће се надметати 
и у рукомету, стоном тенису и шаху.

Право учешћа имају сви заинтересо-
вани студенти ФТН-а, тако што могу да 
играју за екипу смера који студирају.

- Новина је да ће се први део такми-
чења одржати у салама и да се сис-

тем такмичења изменио тако да се 
игра права лига, по систему свако са 
сваким. На крају ће првопласиране 
четири екипе, играти фајнал-фор, где 
ће се добити победник за ову сезону - 
објашњавају правила такмичења Ненад 
Теофанов и Иван Катић из „Техни-
чара“.

Током такмичења студентске екипе 
се припремају за традиционалне 
“ијаде”, на којима представљају своје 
смерове а и ФТН у целини. Турнири ће 
трајати цео април, а финалне утакмице 

ће се одиграти средином маја на Ђач-
ком игралишту.

- На овај начин, кроз бесплатне 
спортске активности подстиче се раз-
вој спортског духа и фер плеја. Веома 
ми је драго што је турнир сваке године 
све већи, како по броју екипа, тако и по 
броју спортских такмичења. Факултет 
нам је обезбедио средства за органи-
зацију овако великог турнира и уверен 
сам да ће бити најбољи до сада - каже 
Радислав Симић, координатор за спорт 
ФТН-а. 

Сви који желе да бодре колегинице 
и колеге са смера могу да дођу у салу 
„Hattrick“ на Лиману, где се игра фуд-
бал, на „Партизан“ у Петроварадину где 
се играју турнири у одбојци, а кошар-
каши се надмећу у сали „Луковски“ код 
Електротехничке школе. Резултати 
такмичења се могу пратити и преко 
фејсбука на групи “Sportska organizacija 
TEHNICAR”, а све информације можете 
добити на мејл: ftnsotehnicar@gmail.
com.

ФтН тим најбољи на универзитету

Афирмација  
женског спорта

- Овогодишњу манифестацију карак-
терише и све већа популаризација 
спорта код девојака које студирају на 
нашем факултету, а ми ћемо се мак-
симално залагати да девојке учествују 
у турнирима у приближном броју као 
и мушкарци - каже Марија Иванчић, 
потпредседница „Техничара“, задужена 
за женски спорт.

Златни кошаркаши  
спремни за нови успех

На табелама Универзитетске лиге, која се тренутно 
игра, екипе ФТН-а увек су у врху, а готово да у Савезу сту-
дената нема више места на полицама са пехарима. Спор-
тисти студенти се још сећају прошлогодишњег успеха 
кошаркаша, када су у финалу савладали Медицински 
факултет. Иако подмлађени, кажу да су спремни и за 
ову сезону, а будући инжењери кошаркаши најављују: 
„Полуфинале сигурно, а играмо за прво место“.

- Екипа окупља око 15 момака. Релативно смо уиграни 
и мислим да ћемо успети и ове године. Два веома битна 
играча су нам отишла у Велику Британију на размену 
студената, али се надам да ћемо се показати - каже 
Дејан Крсмановић, апсолвент на машинству, селектор 
ФТН кошаркаша. 

На турниру у кошарци учествује десет факултетских 
екипа, а од ове године се такмичи и Висока техничка 
школа. По систему такмичења сваки тим игра са сва-
ким. Шампионску екипу ФТН-а можете гледати сваког 
понедељка од 10 сати на „Спенсу“. 

Координатор за спорт ФТН-а Радислав Симић истиче 
да управа Факултета издваја значајна средства за орга-
низацију, тренинге и опрему.

- С обзиром на велика улагања и количину уложе-
ног труда надамо се великим успесима на турнирима 
- казао је Симић.

Богат спортски април

електротехнички одсек расадник рукометаша
после успеха на прошлого-

дишњој Електријади, руко-
меташи ФТН-а остварили су 

још један успех. Тим нашег факул-
тета освојио је прво место на 
меморијалном рукометном тур-
ниру “Јован Курјачки”, оставивши 
иза себе, две екипе Факултета за 
спорт и физичко васпитање и 
тимове будућих технолога и док-
тора. Ови успеси су још већи јер 
до пре три године ФТН није ни 
имао рукометни тим. Занимљиво 
је да целу екипу чине студенти са 
Е1.

- С обзиром да је доста нас са 

смера играло или још увек игра 
рукомет одлучили смо да форми-
рамо екипу и да овај спорт поста-
вимо на виши ниво. Наш факул-
тет је после дужег периода добио 
рукометни тим, а ове године ће 
се по први пут играти и тур-
нир у оквиру Студентских дана 
спорта - каже Лазар Каран, сту-
дент четврте године телекомуни-
кација и селектор ФТН тима.

А да је рукомет „букнуо“ на 
ФТН-у, говори и то да су наше 
колеге и професори са Факултета 
за спорт и физичко васпитање 
питали: „Одакле толико рукоме-

таша на Електротехници?“.
- Сви су помало изненађени, 

јер смо турнир одиграли без 
иједног пораза, а у финалу смо на 
пенале добили колеге са Факул-
тета за спорт и физичко васпи-
тање. Надам се да ћемо се и ове 
године показати и на Електријади 
- прича Лазар.

Лазар активно тренира за 
РК “Путинци“ који се такмичи 
у Војвођанској лиги, а голман 
Душан Вукославовић, брани за 
„Спартак“ из Суботице који је у 
Првој лиги.

преко 650 студенaта на Данима спорта


